
بایددررشتههایهماهنگبانیازاستانها
دانشجوجذبوتربیتکنیم

هفدهمین جلسه هیات امنای دانشگاه آزاد استان یزد به ریاست معصومه 

طباطبایی، نماینده تام الاختیار رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در این جلسه 

و با حضور اعضا به صورت حضوری و مجازی به میزبانی واحد یزد برگزار 

شد.  طباطبایی در این جلسه گفت: »خدمات ۴۰ ساله دانشگاه آزاد 

اسلامی در سراسر کشور و در مناطق محروم تاثیرات مهمی در زمینه های 

مختلف اقتصادی، فرهنگی و آموزشی داشته و مسئولان استان باید توجه 

ویژه ای به این دانشگاه که بخش اعظمی از آموزش عالی را برعهده دارد، 

داشته باشند.«  وی با تاکید بر اینکه تعلیم و تربیت دغدغه دانشگاه آزاد 

اسلامی است، افزود: »بیانیه نقش دانشگاه در تعلیم وتربیت اجتماعی 

در همه بخش های دانشجویی، کارمندی، هیات علمی و مسئولان باید 

موردتوجه ویژه قرار گیرد.«  طباطبایی به تدوین سند تحول و تعالی 

دانشگاه آزاد اشاره و تصریح کرد: »این سند شامل کنش ها و اقداماتی 

است که تمام واحدهای دانشگاه آزاد اسلامی باید به آن توجه ویژه داشته 

باشند. هر استان با توجه به مسائل اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی خود 

باید در زمینه برنامه ها اقدام کند. برنامه های استان های دانشگاه آزاد باید 

براساس تاثیرگذاری اجتماعی و سند تحول پیگیری شوند. خوشبختانه 

در سال های اخیر با برنامه ریزی های محوری رئیس دانشگاه آزاد اسلامی 

توانستیم مشکلات اقتصادی و کمبود نقدینگی را مدیریت کنیم.« 

وی با اشاره به توجه تیم مدیریتی جدید دانشگاه آزاد به توسعه مراکز 

دانش بنیان و اشتغالزایی گفت: »حاصل تلاش های اخیر دانشگاه در این 

زمینه رویداد بزرگ عصر امید بود که بسیاری از شرکت های دانش بنیان 

و هسته های فناور و ایده های نو به نمایش گذاشته شد.« 

 نماینده تام الاختیار رئیس دانشگاه آزاد به اجرای طرح »الف« و »ب« ویژه 

اساتید دانشگاه آزاد اشاره و تصریح کرد: »با اجرای این طرح، اساتید 

طرح »الف« می توانند بازوان مدیریتی و تاثیرگذار در فعالیت های 

مختلف دانشگاه به خصوص فعالیت های برپایه دانش باشند. برای 

ارتقای وضعیت اساتید، مربیان و دانشیاران در دانشگاه آزاد در دو سال 

اخیر تلاش های زیادی از سوی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی انجام شد و 

پس از کسب مجوز جلسات هیات ممیزه به صورت منظم درحال بررسی 

و ارتقای اساتید است.«  وی در پایان خاطرنشان کرد: »باید در رشته های 

هماهنگ با نیاز استان ها، دانشجو جذب و تربیت کنیم.«  

ایجادبسترتخصصیبرایهدایتسرمایهگذاران
بخشخصوصی

عسگری غلام زاده در نشست دو روزه آشنایی دانشگاهیان با تسهیلات و 

خدمات صندوق پژوهش و نوآوری دانشگاه آزاد اسلامی که در دانشگاه 

آزاد واحد خرم آباد برگزار شد، اظهار کرد: »این صندوق براساس وظایف 

محوله از یک سو و تجربیات بخش خصوصی از سوی دیگر، ایجاد بستر 

تخصصی برای هدایت سرمایه گذاری بخش خصوصی، حمایت از ایده ها 

و طرح ها و فرصت های نوین به منظور تجاری شدن در برنامه چشم انداز 

دانشگاه آزاد اسلامی همسو با سیاست های کلی نظام را دورنمای همه 

تصمیمات خرد و کلان خود قرار داده است.«  وی کمک به صاحبان 

ایده و طرح های دانش بنیان برای تجاری سازی، تسریع فرآیند تبدیل 

ایده به ثروت بدون وجود دیوان سالاری اداری و ایجاد کسب وکارهای 

جدید باارزش افزوده بالا را از دیگر مأموریت های این صندوق عنوان 

کرد و افزود: »تجاری سازی طرح ها از طریق حمایت مالی، صدور 

انواع ضمانتنامه ها، اعطای تسهیلات با شرایط حمایتی و مشارکت 

در سرمایه گذاری طرح های پژوهشی و تولیدی از اهداف راهبردی 

صندوق پژوهش و نوآوری دانشگاه آزاد اسلامی است.«  مدیرعامل 

صندوق پژوهش و نوآوری دانشگاه آزاد اسلامی گفت: »دانشگاه آزاد 

اسلامی فراگیرترین نهاد علمی کشور به لحاظ سخت افزاری و نرم افزاری 

است و براین اساس ارائه خدمات مالی در صندوق پژوهش و نوآوری 

دانشگاه آزاد اسلامی محدودیت ویژه جغرافیایی ندارد و با بهره گیری از 

ظرفیت های شبکه وسیعی از کارشناسان فنی و استادان خبره در همه 

حوزه های فناوری فعالیت می کنند.«  غلام زاده با بیان تاریخچه ای از نحوه 

شکل گیری صندوق پژوهش و نوآوری دانشگاه آزاد اسلامی تسهیلات 

و خدمات ارائه  شده توسط این صندوق را تشریح کرد و به سوالات و 

ابهامات حاضران پاسخ گفت.  به گزارش آنا، غلام زاده در دومین روز این 

نشست در کارگاه آموزشی که به همین منظور در دانشگاه آزاد اسلامی 

واحد خرم آباد برگزار شد برای اعضای هیات علمی، صاحبان و مدیران 

شرکت ها و استارتاپ ها و دانشجویان علاقه مند به کارآفرینی، خدمات 

قابل ارائه توسط صندوق پژوهش و نوآوری دانشگاه آزاد اسلامی به فعالان 

زیست بوم نوآوری دانشگاه آزاد را تشریح کرده و به سوالات مطروحه 

پاسخ داد و در بخش دیگری از سفر خود به استان لرستان از مراکز رشد 

واحدهای استان لرستان بازدید و با دستاوردهای فناوران مستقر در 

این واحدها آشنا شد.  به منظور تشریک مساعی در حمایت و گسترش 

بازار محصولات دانایی محور و دانش بنیان و ارائه کمک و خدمات مالی 

و پشتیبانی به مراکز نوآور و موسسات دانش بنیان، تفاهمنامه ای نیز 

بین صندوق پژوهش و فناوری غیردولتی دانشگاه آزاد و دانشگاه آزاد 

استان لرستان منعقد شد. 

 چه خبر از دانشگاه

گزارش»فرهیختگان«ازرویداد»یکشنبههایصادراتی«کهباهدفتوسعهصادراتمحصولاتشرکتهایدانشبنیانبرگزارمیشود

آورده10میلیوندلارییکشنبههایصادراتی

اولین دوره پارلمان دانشجویی که شبیه ساز 

نمایندگان  فعالیت های  انجام  از  دانشجویی 

مجلس برای دانشجو است، از 12 مردادماه آغاز 

می شود تا دانشجویان شرکت کننده در آن یک 

ماه فرصت داشته باشند، نه تنها با فعالیت های 

نمایندگان ملت در بهارستان آشنا شوند، بلکه 

در جریان روند قانونگذاری نیز قرار بگیرند. این 

اتفاق بناست با ارائه پیشنهادهایی برای برنامه 

هفتم توسعه از سوی دانشجویان شرکت کننده، 

تمرین شود. در این گزارش به سراغ کمیل یزدانی، 

بنیانگذار استارتاپ شبیه ساز حکمرانی شطرنج 

رفتیم تا برایمان از چگونگی برگزاری این رویداد و 

اهدافش بگوید.  یزدانی با اشاره به برگزاری رویداد 

ملی پارلمان دانشجویی گفت: »این اولین دوره ای 

است که در قالب شبیه ساز دانشجویی مجلس 

شورای اسلامی با همکاری مرکز نوآوری و خانه 

خلاق قوه مقننه و استارتاپ شبیه ساز حکمرانی 

شطرنج از بازه 3۰ تیر تا 15 شهریورماه طی یک 

بازه زمانی یک ماه ونیمه برگزار می شود. در این 

رویداد کارگاه های آموزشی و نشست های متعددی 

را در راستای انتقال تجربیات خواهیم داشت و 

با محوریت  تشکیل کمیسیون های تخصصی 

بررسی برنامه هفتم توسعه هم دنبال می شود.«  

او ادامه داد: »بازه زمانی مربوط به این رویداد نیز 

به این صورت است که 3۰ تیرماه فراخوان صادر 

شده و افتتاحیه این رویداد را نیز 12 مردادماه 

خواهیم داشت. همچنین کارگاه ها وکلاس های 

توانمندسازی نیز از 12 تا 3 شهریورماه برگزار 

می شود. کمیسیون های تخصصی و پارلمان 

دانشجویی هم در هفته دوم شهریورماه به مدت 

2 روز برگزار می شوند و صحن علنی آن هم 12 

شهریورماه است و درنهایت اختتامیه این رویداد 

را 15 شهریورماه خواهیم داشت.«   بنیانگذار 

استارتاپ شبیه ساز حکمرانی شطرنج تصریح کرد: 

»پارلمان دانشجویی یک رویداد ویژه دانشجویان 

3 سال اخیر دانشگاه های  غ التحصیلان  و فار

سراسر کشور است. این قشر افرادی هستند که 

از محیط های دانشگاهی چندان فاصله نگرفته 

و به صورت دغدغه مند در قالب رسالت های 

دانشجویی به عنوان مسئولیت های اجتماعی در 

حوزه تحصصی شان، فعالیت می کنند. هدف کلی 

از این رویداد هم آشنایی دانشجویان با فرآیندهای 

قانونگذاری، سازوکار فعالیت های مجلس و کسب 

تجربه کامل از نمایندگی مجلس است. همچنین 

بناست با محوریت قرارگرفتن برنامه هفتم توسعه 

دانشجویان با اهمیت برنامه ریزی و جایگاه چنین 

برنامه هایی بیشتر آشنا شوند.«  یزدانی ادامه داد: 

»در این رویداد در کارگروه های تخصصی هر کسی 

به صورت تخصصی اقدام به بررسی پیش بنویس 

برنامه هفتم توسعه می کند، به ارائه راهکارهایشان 

براساس زمینه پژوهشی خود می کنند، البته در 

این رویداد داده هایی هم از طرف خود رویداد در 

اختیار شرکت کنندگان قرار می گیرد که اقدام به 

تحلیل آنها می کنند.« 

او با بیان اینکه در قالب این رویداد یک پیش نویس 

از برنامه هفتم توسعه در اختیار دانشجویان قرار 

می گیرد و آنها باید اقدام به تکمیل آن کنند، 

گفت: »جامعه هدف اصلی این رویداد دانشجویان 

تحصیلات تکمیلی ای هستند که در زمینه های 

مرتبط کمیسیون های مدنظر رویداد درحال 

فعالیت هستند. تلاش مان این است که بستری 

برای تقویت و تکمیل این توانمندی های علمی و 

عملی که در میان دانشجویان وجود دارد، فراهم 

کنیم.«  بنیانگذار استارتاپ شبیه ساز حکمرانی 

شطرنج گفت: »این رویداد با فراهم سازی این بستر 

تجربه عملیاتی سطح بالایی را برای شرکت کنندگان 

فراهم می کند که هم توانمندی هایشان را به 

اشتراک بگذارند و هم به کسب مهارت در فضای 

شبیه سازی شده قانونگذاری کشور بپردازند. از 

این رو شرایطی مهیا می شود تا شرکت کنندگان 

پیشنهادهای خودشان را به مرکز پژوهش های 

مجلس و نمایندگانی که در قالب رویداد حضور 

دارند، منتقل کنند.« 

برای  نیز  »جوایزی  کرد:  خاطرنشان  یزدانی 

برگزیدگان انتخاب شده است. نکته مهم دیگر 

درباره این رویداد آن است که زمینه ارتباط گیری 

و شبکه گیری بین نخبگان و سیاستگذاران کشور 

فراهم می شود.« 

   گفت وگو
بنیانگذاراستارتاپشبیهسازحکمرانیشطرنج:

ویدادپارلماندانشجوییباهدفشبکهسازیمیان ر
دانشجویانوقانونگذارانبرگزارمیشود

طرح »25+25« به دنبال ایجاد اخوت  
میان دانشجویان ایرانی و عراقی

سرپرستمرکزامورشاهدوایثارگراندانشگاهآزاددرگفتوگوبا»فرهیختگان«ازتدارکبرنامههایویژهاربعینحسینیخبرداد

خانهتکانی
پژوهشیبرای
عبورازبحران

»فرهیختگان«ازطرحهایجدیدبودجهای
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رپرتـــــــــاژ

   دبیر همایش »رویکرد سازه در قرن جدید«:

هدف مان نشان دادن اهمیت کار گروهی میان دانشجویان بود
اولین دوره مسابقه ملی نرم افزار عمرانی و همایش 

بزرگ »رویکرد سازه در قرن جدید« به همت شرکت 

پارنوسافت 6 مردادماه با معرفی سه تیم برگزیده به 

کار خود پایان داد. همایشی که مخاطبان اصلی آن 

دانشجویان رشته عمران بودند تا از این طریق زمینه 

برای تمرین فعالیت گروهی توسط آنها فراهم شود. 

حسین احمدی، مدیرعامل شرکت پارنوسافت و دبیر 

برگـــزاری این همایش با بیان اینکه هدف اصلی از 

برگزاری همایش »رویکرد سازه در قرن جدید« کشف 

استعدادها و ایجاد انگیزه به دانشجویان بوده است، 

گفت:  »متاسفانه امروز شرایط به گونه ای شده است 

که عموم دانشجویان فضا را برای خود ناامیدکننده 

می دانند و تصور می کنند تنها راه موفقیت شان این 

است که از کشـــور بروند،  در چنین شرایطی سعی 

کردیم با برگزاری این همایش تا حدی به دانشجویان 

به ویژه دانشجویان رشته عمران انگیزه دهیم.«

او با بیان اینکه قطعا حضور در چنین همایش هایی 

تا حدی باعث می شود دانشجویان بدانند می توانند 

در رشته خود وارد بازار کار شوند، افزود:  »با توجه به 

اینکه این همایش در تهران و به صورت حضوری برگزار 

شد،  عمده شرکت کنندگان مان نیز از استان تهران 

بودند. بااین حال با توجه به اســـتقبال جالب توجه 

دانشـــجویان از این همایش،  شاهد آن بودیم که از 

18 تا 2۰ استان دیگر هم در همایش شرکت کرده 

و درمجموع 25۰ شرکت کننده داشتیم.«

دبیر برگزاری همایش »رویکرد سازه در قرن جدید« 

با بیان اینکه مهم ترین نکته این همایش بسترسازی 

برای فعالیت گروهی تیم های شـــرکت کننده بود، 

تصریح کرد:  »عمدتا در کشور ما فعالیت ها به صورت 

انفـــرادی انجام می شـــود و به طور کلـــی کمتر به 

فعالیت های گروهی بها داده می شود، اما هدف ما 

این بود که دانشجویان رشته های عمران و کامپیوتر 

را با کارهای گروهی آشـــنا کنیم، تا جایی که حتی 

در 1۰ تیـــم برگزیده نیز به صورت گروهی کار خود 

را ارائـــه دادند. قطعا این مســـاله به همه تیم های 

شرکت کننده و برگزیدگان این موضوع را به صورت 

غیرمستقیم یادآوری می کند که انجام کار گروهی 

از اهمیت بالایی برخوردار اســـت و می تواند نقش 

تعیین کننده ای در پیشـــبرد برنامه هایشان چه در 

دانشگاه و چه در محیط کار واقعی داشته باشد.«

 احمـــدی تصریـــح کرد:  »شـــرکت پارنوســـافت 

همایش های طراحی زیادی را برگزار کرده اســـت و 

امسال هم سمینار در کرمان، اردبیل و البرز داشتیم. 

همچنین در آینده هم برای مشـــهد و بیرجند قصد 

برگـــزاری برنامه هایی را خواهیم داشـــت اما این 

همایش و برگزاری مســـابقه که اولین دوره مسابقه 

ملی نرم افزار عمرانی بود، قرار اســـت از سال آینده 

به صورت ســـالانه برگزار شـــود تا از این طریق بعد 

از چند دوره برگزاری جایگاه رشـــته عمران را برای 

دانشجویان این رشته نشان دهیم.«

او خاطرنشان کرد: »این مسابقه فعالیتی کاملا تیمی 

است که هر تیم دو یا سه عضو دارد. بعد از طراحی 

این مسابقه با انجمن های دانشجویی دانشگاه های 

سراسرکشور ارتباط می گیریم و این مساله نقش این 

انجمن ها را نیز در مراکز آکادمیک پررنگ می کند. 

این انجمن ها نقش سازنده ای در فعالیت های علمی 

دانشجویان خواهد داشت.«

زهرا رمضانی
خبرنگار گروه دانشگاه 


